
دربي را پيش بيني نکنيد
شرايط خوب اس��تقلال و پرسپوليس در 
آستانه دربي، تضمين کننده پيروزي شان 
نيست. امکان دارد استقلال يا پرسپوليس 
در شرايط بسيار بدي باش��ند، اما وقتي با 
هم روبه رو مي شوند، دربي مي تواند شکل 
ديگري پيدا کند چ��ون کيفيت هر دو تيم 
بالاست. هر دو تيم در شرايط خوبي به سر 
مي برند و از لحاظ هجومي هم شرايط خوبي 
دارند و اين بازي صددرص��د برنده خواهد 
داشت. اگر استقلال مي خواهد به قهرماني فکر کند بايد دربي را ببرد. اگر اين 
اتفاق رخ ندهد، استقلال بايد قهرماني را فراموش کند. پس اين موضوع مهم 
است که استقلالي ها با چه انگيزه اي وارد زمين شوند. در آن سو پرسپوليس 
هم با بازيکنان باکيفيتي که دارد، کار را براي هر تيمي مي تواند س��خت 
کند. مسلماً سروش رفيعي بازيکن باکيفيتي است و قابليت هاي زيادي 
دارد و محسن مسلمان هم مانند رفيعي بازيکني متفکر است که هنگام 
حمله خلاقيت هاي زيادي دارد. در سمت مقابل، استقلال هم بازيکناني 
دارد که کنترل خوبي روي خط هافبک دارند. خلاقيت در استقلال هم با 
وجود فرشيد اسماعيلي، بهنام برزاي و بازيکنان جوان ديگري مانند محسن 
کريمي ديده مي شود که مي توانند يک حالت سورپرايز براي پرسپوليس 
داشته باشند. پس از مدت ها يک خط دفاع محکم و خوب از استقلال مقابل 
السد ديدم و اين موضوع شايد کمي کار را براي پرسپوليس سخت کند. 
استقلالي ها مقابل الس��د خيلي خوب و با انگيزه کار کردند و خط دفاع و 
هافبک دفاعي اين تيم، عمق زيادي را به حريف نمي دهد. اگر به پرسپوليس 
عمق داده نشود، اين تيم مش��کل پيدا مي کند. به احتمال زياد کاري که 
عليرضا منصوريان انجام مي دهد، اين اس��ت که فاصله بين هافبک هاي 
نفوذي و مهاجمان پرسپوليس را زياد کند که ارتباط آنها با همديگر نزديک 
نباشد. البته مسئله ديگري هم وجود دارد که پرسپوليس بايد جاي خالي 
کمال کاميابي نيا را پر کند. خيلي کنجکاوم که بدانم برانکو از چه بازيکني 
در اين پست استفاده مي کند. پست هافبک دفاعي، پستي بسيار کليدي 
براي پرسپوليس است. کاميابي نيا يکي از بازيکنان کليدي کم سروصداي 
پرسپوليس است که بازي او کمتر به چشم مي آيد، اما واقعاً در زمين زحمت 

زيادي مي کشد و براي تيمش بسيار مفيد است.

کرش نگفته برانکو محروم شود! 
امير عابديني شايعه شرط کرش درباره اينکه 
دستياران ايراني به شرطي که برانکو محروم 
شود، مي توانند به تيم ملي برگردند را تکذيب 
کرده است. سرپرست س��ازمان اقتصادي 
فدراسيون فوتبال ديروز با رد اين شنيده ها 
گفت: »به هيچ عنوان چني��ن مطلبي در 
سطح فدراسيون فوتبال شنيده نشده که کرش براي برانکو يا فدراسيون 
فوتبال شرط و شروط گذاشته باشد. ما مي  دانيم کرش مطالبي عنوان 
کرد که شايد چنين تصوري به وجود آمده که اين صحبت ها خارج از 
چارچوب باشد، اما معمولاً کرش غيرحرفه اي صحبت نمي کند. ايشان 
به هيچ عنوان نخواسته که برانکو کنار گذاشته شود تا او به کارش در تيم 
ملي ادامه دهد. نه چنين چيزي را خواسته و نه خواهد خواست و مطمئن 

باشيد اين صحبت ها همه اش شايعه بوده است.«

حکومت اسپانسرها!
حرف دربي که مي شود پاي مسائل زيادي وسط مي آيد و از آنجا که اين ديدار 
براي خيلي ها اهميت دارد همه سعي مي کنند از آن به نفع خود بهره برداري 
کنند. رويارويي پرسپوليس و استقلال هميشه حساسيت هاي خاص خودش 
را داشته و دارد و دو تيم در هر شرايطي که باشند هواداران از آنها انتظار پيروزي 
دارند، اما اين بار اين اسپانسر مشترک دو تيم است که با برگزاري مراسم »شام 
مشترک« اعتراضات و شائبه هاي زيادي را به وجود آورده ضمن اينکه نشان 

داده که در فوتبال ايران هيچ چيز سر جاي خود نيست، حتي اسپانسرها!
تفاوتي ندارد سرخابي هاي پايتخت در کجاي جدول رده بندي حضور دارند 
و بازي هاي قبلي شان را با چه نتيجه اي پشت سر گذاشته اند. همين که پاي 
دربي وسط باشد حساسيت به اوج خود مي رسد و نتيجه بازي حکم و مرگ 
و زندگي براي مربيان پيدا مي کند. درس��ت همين جاس��ت که بي قانوني در 
فوتبالمان به برخي ها اين اجازه را مي دهد تا براي رسيدن به اهداف شان هر طور 
که صلاح مي دانند رفتار کنند و دو تيم پرطرفدار را در آستانه مهم ترين بازي 
نيم فصل به حاشيه ببرند. صرف شام مشترک و لبخندهاي مربيان و بازيکنان 
شائبه تساوي احتمالي بازي را سر زبان ها انداخته است. اين رفتار غيرحرفه اي 
حامي مالي دو باش��گاه کاملاً غيرقابل توجيه بوده و حتي بازيکنان، مربيان و 
کارشناسان نيز به شدت از اين مسئله انتقاد کرده اند. اگرچه مراسم برگزار شده 
از سوي اين شرکت حواشي زيادي به وجود آورده، اما تنها حسن اين موضوع 
اين است که ثابت شد در فوتبال ايران قدرت اسپانسر از خيلي ها بيشتر است؛ از 
باشگاه ها گرفته تا فدراسيون و حتي وزارت ورزش که متولي اصلي سرخابي ها 
به شمار مي رود! در دهه 70 و زماني که حواشي دربي تهران غيرقابل کنترل بود 
برخي جلسات هم انديشي با حضور هر دو تيم تشکيل مي شد تا بلکه اتفاقات 
حاشيه ساز به حداقل برسد، اما از زماني که ليگ برتر به اصطلاح حرفه اي شد و 
تعداد تساوي ها به حداقل رسيد دربي تهران هم همچون ساير دربي هاي مطرح 
دنيا با رعايت هرچه بيشتر اصول حرفه اي برگزار شد. در حالي که حامي مالي 
اين فصل سرخابي ها ثابت کرد در راه رسيدن به اهدافش توانايي انجام هر کاري 
را دارد. با اينکه حاميان مالي در تمامي دنيا موظف به رعايت قوانين تعيين شده 
و عمل به تعهدات خود هستند، اما اينجا اوضاع فرق مي کند و علاوه بر اينکه 
تبليغ برند و لوگوي خود روي لباس تيم ها، اين اج��ازه را دارد که بازيکنان را 
ممنوع المصاحبه کند، از پيامک هاي تبليغاتي درآمد کسب کند، بيلبوردهاي 
تبليغاتي اش با تصاوير بازيکنان در سطح ش��هر پراکنده باشد، چند روز قبل 
از بازي مهم بازيکنان و مربيان را به رغم ميل باطني و مس��ائل حرفه اي با تيم 
رقيب پاي ميز شام بنشاند و در نهايت نيز همه جوره باشگاه را تحت کنترل خود 
بگيرد. در صورتي که در عمل به تعهدات خود در قبال باشگاه ها خبري از اين 
همه ديسپلين و سختگيري نيست. حاميان که با شعار حمايت از فلان تيم پا 
به ميدان مي گذارند نه تنها به بيشتر تعهداتشان به موقع عمل نمي کنند بلکه با 
چنين رفتارهايي پس از سال ها دوباره شايعه تساوي دربي تهران مطرح مي شود. 
اين خلاصه اي از آسيب هايي است که پرسپوليس و استقلال در اين فصل از 
داشتن اسپانسري مشترک متحمل شده اند، بدون آنکه مسئولان آن حامي 
مالي توضيحي براي ممنوع المصاحبه شدن بازيکنان و همچنين شام مشترک 
قبل از دربي بدهند. همانطور که پيشتر اشاره شد در فوتبال کشورمان هيچ چيز 
سرجاي خودش نيست و از آنجا که راه دورزدن قانون در اين رشته پرسود بسيار 
زياد است، غيرفوتبالي ها بيش از همه از اين بي قانوني ها سود مي برند. مسئوليت 
اصلي پرسپوليس و استقلال برگردن وزارت ورزش است و اين وزارتخانه بايد 
پاسخگوي هواداران ميليوني دو تيم باشد. قطعاً هدف از گرفتن حامي مالي 
کمک کردن به تيم و حل مشکلات اقتصادي باشگاه است، اما اين مسئله در 
باشگاه هاي ايراني جور ديگري جا افتاده و اسپانسرها پس از عقد قرارداد خود را 
مالک و صاحب اختيار باشگاه ها مي دانند. اتفاقي چند روز پيش و درست قبل 
از جدال سنتي دو رقيب قديمي رخ داد و داد همه را درآورد تنها يکي از مواردي 
است که در رسانه ها بازتاب داشته و بررس��ي هاي دقيق تر نشان مي دهد که 

حاميان مالي بيشتر از تيم مربوطه از خودشان حمايت مي کنند و بس!

در حساس ترين مس�ابقه فوتبال ايران امروز 
استقلال و پرسپوليس به مصاف هم مي روند، 
مسابقه اي که با توجه به شرايط دو تيم و در اوج 
بودن شاگردان منصوريان و برانکو، مي تواند 
يك مسابقه تماشايي و شيك از آب دربيايد. 
بازي مرگ و زندگي رس��يد، تفاوتي نمي کند چه 
جايگاهي در جدول دارند، مدعي قهرماني هستند يا 
روزهاي سختي دارند، براي هوادارانشان تنها پيروزي 
مهم است، مي گويند همه بازي ها را ببازيد، اما امروز 
تنها با پي��روزي از زمين بازي بي��رون بياييد، اين 
خاصيت دربي تهران است، مهم ترين و بزرگ ترين 
مس��ابقه فوتبال ايران که امروز دربي شماره 84 با 
سوت عليرضا فغاني در ورزشگاه آزادي آغاز مي شود 
تا براي 90 دقيقه خيابان هاي تهران و ساير شهرهاي 
کشورمان خلوت ش��ود و درجه حرارت فوتبال به 
اوج خودش برسد. برانکو و منصوريان در شرايطي 
تيم شان را به مصاف هم مي فرستند که هم آبي ها و 
هم قرمزها در اوج قرار دارند. پرسپوليس صدرنشين 

ليگ اس��ت و اس��تقلالي ها هم پس از پشت س��ر 
گذاشتن يک نيم فصل نااميدکننده، چند هفته اي 

است دوباره به روزهاي خوبشان برگشته اند. 
   دربي با چاشني قهرماني

 پرسپوليس در حالي پا به دربي 84 مي گذارد که با 
47 امتياز تيم اول جدول رده بندي و مدعي اصلي 
قهرماني هس��تند. اختلاف 9 امتيازي با تيم دوم 
جدول در فاصله 10 هفته ب��ه پايان ليگ هرچند 
تضمين کننده قهرماني قرمزها نيس��ت، اما آنها با 
توجه به شرايط جدول فاصله زيادي با قهرماني در 
ليگ شانزدهم ندارند تا آنها پس از هشت سال دوباره 
قهرماني ليگ را جشن بگيرند. آمار شاگردان برانکو 
هم تا اينجاي ليگ فوق العاده بوده و آنها تنها يک 
شکست در 20 بازي ثبت کرده اند تا شکست ناپذير 
نشان دهند و با توجه به داشتن يک خط حمله و دفاع 
قدرتمند کار سختي براي بالا بردن کاپ قهرماني 
در پايان فصل نداشته باش��ند. قرمزها در آخرين 
بازي ش��ان قبل از رويارويي با استقلال، توانستند 

تراکتور جدي ترين رقيب شان را با سه گل شکست 
دهند و با روحيه اي بالا آماده دربي شده اند. 

برانکو که براي بازي ام��روز تنها کمال کاميابي نيا را 
در اختيار ندارد، ديروز در نشس��ت خبري پيش از 
بازي درباره اينکه تيمش نسبت به استقلال وضعيت 
بهتري دارد، گفت: »تقريباً دو سال پيش که آمدم، 
استقلال براي قهرماني مي جنگيد و پرسپوليس براي 
بقا. آخرين بازي که کردم پرسپوليس در حال جنگ 
براي بقا استقلال را برد. منظورم اين است که نمي توان 
گفت کدام تيم بهتر است و تيمي که بهتر است برنده 
خواهد بود. بازيکنان بايد قلب داغ و ذهن خنک داشته 
باشند تا به نتيجه برسند.« او درباره اينکه بي تجربگي 
بازيکنان جوان اس��تقلال در اين بازي چقدر به نفع 
پرس��پوليس خواهد بود، هم اينطور واکنش نشان 
داد: »من به عن��وان مربي و بازيک��ن قديمي اين را 
مي دانم که انگي��زه و رؤيايي بزرگ ت��ر از اين وجود 
ندارد که بخواهيم برابر 100 ه��زار نفر بازي کنيم. 
اين يک رؤياست که خيلي ها خواب آن را مي بينند و 

مطمئن باشيد اين مسئله باعث مي شود آنها بيش از 
صددرصد توان خواهند گذاشت.« خبرنگاري عنوان 
کرد که منصوريان ادعا کرده با مهار سه بازيکن اصلي 
پرسپوليس در دربي پيروز مي شود، برانکو در پاسخ 
گفت: »خيلي خوب؛ ما بازي را 11 نفره آغاز مي کنيم و 

با هفت نفر باقي مانده به استقلال ضربه مي زنيم!«
   دربي با جوانان باتجربه

در سوي ديگر استقلال با توجه به سه پيروزي متوالي 
در ليگ و شکست دادن السد قطر و صعود به مرحله 
گروهي ليگ قهرمانان آسيا شرايط خوبي را نسبت 
به نيم فصل اول تجربه مي کند. آنها با 34 امتياز تيم 
سوم جدول هستند، هرچند آبي ها با توجه به فاصله 
13 امتيازي با صدر، از قهرماني تا حدود زيادي نااميد 
شده اند، اما منصوريان که با اين هفته ها با بازيکنان 
جوانش، متفاوت از هفته هاي اول ليگ نشان داده، 
براي ادامه روند خوب استقلال شاگردانش را مقابل 
پرسپوليس به ميدان مي فرستد. منصوريان ديروز 
گفت که نگران بازيکنان جوانش نيس��ت: »دربي 
جاي باتجربه هاس��ت و اين اعتقاد من هم هست. 
وقتي بچه هاي جوان تيم تنه شان به تنه ژاوي و بقيه 
ستاره هاي اين تيم برخورد کرد، خيالم راحت شد و 
آنها نيز باتجربه شده اند.« منصوريان در شرايطي 
استقلال را به مصاف پرس��پوليس مي فرستد که 
آبي ها نسبت به بازي نيم فصل اول که با تساوي بدون 
گل به پايان رسيد، شرايط متفاوتي دارد: »نسبت به 
قبل خيلي بهتر هستيم و از دربي رفت چند بازيکن 
تغيير يافته و دربي فردا 50- 50 است. در عين حال 
که پرسپوليس رقيب ماست با تمام احترامي که براي 
آنها قائليم جايگاه آنها خيلي خوب است و ما مي رويم 

که جايگاه شان را بهم بريزيم.« 
   حسرت 5 ساله آبي ها

تيم هاي استقلال و پرس��پوليس تاکنون 83 بار به 
مصاف يکديگر رفته اند که آبي ها 24 بار و س��رخ ها 
21 بار پيروز شده اند و 38 بازي نيز مساوي شده است. 
آخرين برد قرمزها به بازي برگش��ت فصل گذشته 
برمي گردد که شاگردان برانکو 27 فروردين امسال 
چهار بر دو پيروز شدند. برخلاف قرمزها، آبي پوشان 
پنج سال است که در حسرت پيروزي در دربي هستند 
و آخرين بردشان به 18 آذر 90 برمي گردد که استقلال 
سه بر صفر پرسپوليس را در جام حذفي شکست داد. 

   تراکتور مدعي ماند
تراکتورسازي با نمايش برتر نس��بت به ذوب آهن و 
گل هاي تماشايي موفق شد با چهار گل ذوب آهن را 
شکست دهد تا همچنان در کورس قهرماني بماند. 
قلعه نويي و شاگردانش پس از دو هفته ناکامي و کسب 
تنها يک امتياز، باخت پرگل اخير مقابل پرسپوليس را 
برابر ذوب جبران کردند و با چهار گل، کار بزرگي رقم 
زدند و به برد مهمي رسيدند؛ تراکتور با اين پيروزي به 
شش امتيازي پرسپوليس که يک بازي کمتر از آنها 
دارد، رسيد تا همچنان اميدش به قهرماني زنده بماند. 
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FIVB: ايران با کولا در راه المپيک 2020
انتخاب ايگور کولاکوويچ به عنوان سرمربي 
جديد تيم ملي واليبال کشورمان در سايت 
فدراس��يون جهاني بازتاب داش��ت. سايت 
FIVB درباره انتخاب اين مربي صربستاني 
به عنوان جانشين لوزانو نوشته است: »بعد از 
چندين ماه فدراسيون واليبال ايران بالاخره 
سرمربي و جانشين رائول لوزانو در تيم   ملي ايران را انتخاب کرد. کولاکوويچ 
يک قرارداد دو ساله را با فدراسيون ايران امضا کرده و در صورت رضايت 
دو طرف اين قرارداد به مدت دو سال ديگر تمديد مي شود. محمدرضا 
داورزني، سرپرست فدراس��يون واليبال ايران در اين باره گفت : ما براي 
آماده کردن يک تيم خوب و قوي براي المپيک 2020 توکيو کولاکوويچ 
را به عنوان مربي انتخاب کرديم. هيئت رئيسه فدراسيون نيز به اين نتيجه  

رسيد که کولاکوويچ مي تواند اين کار را براي ايران انجام بدهد.«

ادامه دهنده راه شهدا باشيم
23 بهمن هر س��ال يادآور حادث��ه چوار و 
شهادت جمعي از فوتباليست هاي ايلامي 
است، بازيکناني که سال 65 در جريان حمله 
رژيم بعث عراق به زمين فوتبال، آس��ماني 
شدند. در همين راستا قرار است دربي امروز 
استقلال و پرسپوليس به ياد اين شهدا برگزار 
شود و يادشان گرامي داشته شود. عليرضا فغاني، محمدرضا منصوري، 
سعيد علي نژاديان و اشکان خورشيدي داوران  ديدار هشتاد و چهارمين 
شهرآورد پايتخت ضمن ابراز رضايت از نامگذاري اين دربي 84 به نام 
شهداي چوار اعلام کردند: »سي امين سالروز شهداي چوار ايلام را گرامي 
مي داريم و اميدواريم همه ما ادامه دهنده راه شهدا باشيم. « عليرضا فغاني 
در اين باره گفت: »بسيار متأسفيم که مسابقه، با سوت داور مسابقه پايان 

 نيافت و حتي داور عزيز مسابقه نيز به شهادت رسيد. « 

اميرهاشميمقدم

کارشناس فوتبال

17 کشته در فوتبال آنگولا 
در حادثه اي تلخ در يک مسابقه فوتبال در آنگولا 17 نفر جان خود را از 
دست دادند. در دقيقه هفتم بازي تيم هاي سانتاريتا و ليبولو هواداراني 
که مي خواستند وارد ورزشگاه شوند به دليل ازدحام زير دست و پا مانده 
و جان خود را از  دست دادند. به جز 17 نفر کشته شده، 61 نفر هم زخمي 

هستند که حال هفت نفر از آنها وخيم گزارش شده است.
------------------------------------------------------------

من ضديوونتوسم
اوج گيري اعتراض ها درباره روند نتيجه گيري يوونتوس فوتبال ايتاليا را 
دچار چالشي جدي کرده است. چند روز قبل باشگاه اينترميلان بيانيه اي 
را در خصوص حمايت داورها از يووه منتشر کرد و حالا نوبت ستاره هاي 
بلژيکي آ.اس.رم رس��يده تا يووه را به چالش بکشاند. راجا ناينگلان در 
فيلمي که در ش��بکه هاي اجتماعي منتش��ر کرده، مي گويد: »از يووه 
منتفرم چون آنها هميشه با يک پنالتي مي بردند. من از روزي که متولد 

شدم ضديووه بوده ام و همه تلاشم را براي شکست آنها مي کنم.«
------------------------------------------------------------

ونگر از آرسنال جدا مي شود!
ايان رايت، اسطوره باشگاه آرسنال در اظهارنظري جالب گفت: »از حالت 
صورت آرسن ونگر متوجه شدم که پايان کار او در آرسنال نزديک است. 
البته مشخص نيست اين اتفاق به سود تيم باشد يا ضرري جبران  ناپذير به 
آرسنال بزند، اما آنچه مهم است اينکه با رفتن او تغييرات زيادي را در تيم 
شاهد خواهيم بود.« به دنبال اين اظهارنظر روزنامه هاي انگليسي نيز به 

اين خبر پرداخته و خود را آماده جدايي ونگر از آرسنال کرده اند.
------------------------------------------------------------

ريکارد عربستان را نقره داغ کرد
فرانک ريکارد، هافبک افسانه اي فوتبال هلند، فدراسيون فوتبال عربستان 
را نقره داغ کرد. ريکارد که طي سال هاي 2011 تا 2013 سرمربي تيم ملي 
عربس��تان بود، قبل از اتمام قراردادش از کار برکنار شد و حالا بابت اين 
مسئله تقاضاي دريافت غرامت 23 ميليون يورويي کرده است. جريمه اي 

که ظاهراً عربستاني ها چاره اي جز پرداخت آن ندارند.

فريدون حسن

شيوا نوروزي

انتظار براي يک دربي شيک!
استقلال - پرسپوليس، امروز ساعت 15

چند ماهي از خاموش شدن مشعل بازي هاي المپيک 2016 مي گذرد 
و مقامات برزيلي کوچک ترين اهميتي به ورزشگاه هايي که براي اين 
بازي ها آماده کرده بودند، نمي دهند. هزينه برگزاري اين دوره براي دولت 
برزيل بسيار سنگين بود با اين حال ورزشگاه هاي اصلي بازي ها به دست 
فراموشي سپرده شده اند. ماراکانا که بيش از همه شناخته شده بيش از 
همه آسيب  ديده و علاوه بر اينکه زمين بازي مورد هجوم حشرات قرار 

گرفته است. سيم هاي برق، تلويزيون ها و کپسول هاي آتش نشاني نيز به 
سرقت رفته اند. شکسته شدن صندلي ها و بدهي سنگين بابت هزينه هاي 
برق از ديگر مواردي است که ماراکانا را در آستانه نابودي کامل قرار داده 
است. تخريب ها تنها به اين زمين خلاصه نمي شود؛ زمين گل ريودوژانيرو 
که هزينه 20 ميليون دلاري دربر داشته هم تعطيل شده و به نظر مي رسد 

مسئولان برزيل تلاشي براي حفظ اماکن ورزشي ريو نمي کنند. 

ورزشگاه هاي المپيک ريو در آستانه نابودي کامل

دربي عراق زير سايه امنيت
عصر جمعه ورزشگاه الشعب بغداد حال و هواي ديگري داشت. حضور بيش از 
50 هزار نفر از هواداران دو تيم الزورا و نيروي هوايي عراق براي تماشاي دربي 
پايتخت عراق حاکي از وجود امنيت بعد از سال ها در اين کشور بحران زده 
بود، هرچند بحث هايي در خصوص بليت فروشي اين ديدار به وجود آمد،  اما 
تمامي اينها باعث نشد تا مسئولان عراقي به اين فکر بيفتند که براي برداشتن 
تحريم هاي ورزشي و حق ميزباني رقابت هاي فوتبال دست به کار شوند. 
بدون ترديد حضور 50 هزار نفر بدون کوچک ترين حاش��يه و درگيري در 
يکجا آن هم در کشوري که هر لحظه انتظار يک حمله تروريستي وجود دارد، 

حاکي از امنيتي است که بعد از سال ها به عراق بازگشته است.

جام جهاني کشتي آزاد- کرمانشاه
خوشحالي امريکايي ها، نگراني روس ها!

هرچه به آغاز رقابت هاي جام جهاني کشتي آزاد در کرمانشاه نزديك مي شويم 
حساسيت ها و اظهارنظرها پيرامون اين مسابقات بيشتر از قبل مي شود.

رقابت هاي جام جهاني کشتي آزاد در حالي طي روزهاي 28 و 29 بهمن ماه 
در کرمانش��اه برگزار مي شود که طي هفته هاي گذش��ته برخي مسائل 
سياسي و اقدامات ناسنجيده و نژادپرستانه رئيس جمهور امريکا حتي اين 
رقابت ها را تحت تأثير قرار داده بود که البته با درايت ايران و همکاري اتحاديه 
جهاني کشتي همه چيز به پايان رسيد تا ايران ميزبان يکي از بزرگ ترين 

تورنمنت هاي کشتي جهان باشد.
حضور روسيه و امريکا با قهرمانان المپيکي و جهاني خود در اين مسابقات باعث 
شده تا جام جهاني کرمانشاه از همين حالا و در فاصله چهار روز تا آغاز رقابت ها 

مورد توجه بسياري از کارشناسان و حاضران در اين مسابقات قرار گيرد.
  هواداران  محيط فوق العاده اي مي سازند

سرمربي تيم ملي امريکا با اشاره به مشکلات پيش آمده براي اين تيم در راه 
سفر به ايران به حضور پرشور هواداران کشتي در ايران اشاره کرد و گفت: 

»آنها به خوبي نابغه هاي کشتي را مي شناسند.«
بيل زاديک ادامه داد: »در آستانه س��فر به ايران هستيم و کاملًا آماده ايم. 
وقتي ش��نيدم که ابتدا با حضور ما در ايران مخالف شده، نااميد شدم، اما 
ديپلماسي فدراس��يون کش��تي ايران با رجوع به مراجع دولتي به خوبي 
جواب داد، خوشحالم که از اينکه مي  توانيم در مسابقات شرکت کنيم، در 
جايي به  مصاف حريفان مي رويم که هوادارانش آشنايي خوبي با کشتي 
و کش��تي گيران ديگر کش��ورها دارند و همين باعث مي ش��ود تا محيط 
فوق العاده اي براي ما فراهم شود. زاديک افزود: »همه ما به دنبال پيروزي 
هستيم. وقتي پا به تشک مي گذاريم، همه تلاش مي کنيم به اعتقاد من 
همين باعث مي شود تا احترام دوجانبه برقرار باشد به خصوص بين ما و ايران، 

قرار است مسابقات سطح بالايي را در ايران شاهد باشيم.«
   روسيه- امريکا، نبردي وحشتناك

جامبولات تديف، سرمربي تيم ملي کشتي آزاد روسيه اما نگران همگروه 
شدن تيمش با تيم ملي امريکاس��ت و رويارويي دو کشور در جام جهاني 

کرمانشاه را وحشتناک توصيف مي کند.
تديف مي گويد: »براي قهرماني بايد مقابل تمامي رقبا پيروز شويم، بنابراين 
تفاوتي نمي کند که با چه تيمي رودررو شويم، اما امريکا با نفرات قدرتمندي 
در اين مسابقات حاضر مي شود. ما براي شکست دادن اين تيم نبايد مرتکب 
اشتباه شويم، اين ديدار وحشتناک خواهد بود، چون ما در ابتداي طي کردن 
يک چرخه جديد پيش از المپيک 2020 هستيم و بايد به نفرات جديد ميدان 

بدهيم تا با حضور در ميادين بزرگ اعتماد به نفس لازم را به دست آورند.«
  ترکيه تيم دوم روسيه!

ترکيب تيم ملي ترکيه براي حضور در رقابت هاي جام جهاني کرمانشاه بسيار 
جالب توجه است، در ترکيب تيم ترکيه کشتي گيران روسي و داغستاني 
حضور دارند که مشهورترين آنها اوپن سات، قهرمان سه دوره اروپاست. 
البته او براي ترک ها با نام چنگيزخان اردوغان در وزن 61 کيلوگرم کشتي 
مي گيرد. کش��تي گير وزن 84 کيلوگرم ترکيه کسي نيست جز کولاکور 
تيف، دارنده مدال هاي نقره المپيک و برنز جهان، اما بش��نويد از شاميل 
اردوغان آزادکار 97 کيلوي ترکيه، او کسي نيست جز شاميل احمد اف که 
در مسابقات جهاني 2014 موفق به شکست رضا يزداني شد، اما در همان 

مسابقات به علت دوپينگ محروم و به مدت دو سال از ميادين دور بود.
از نکات جالب توجه ديگر در خصوص تيم ملي ترکيه اينکه ترک ها از آدام 
باراخوف روس به عنوان سرمربي استفاده مي کنند. باراخوفي که او نيز نامش 

را به آدام برکت تغيير داده است.
حضور ترکيه در گروه  دوم رقابت ها کنار ايران،  مغولستان و هند با اين ترکيب 
روسي مي تواند باعث زحمت کش��تي گيران شايسته ايران شود که البته 
چندان جدي به نظر نمي رسد، ولي به هر حال نبايد آن را دست کم گرفت.

  تيم ها آماده آغاز رقابت ها
با اعلام اسامي و ترکيب سه تيم آذربايجان، گرجستان و مغولستان حالا 
تمامي تيم ها خود را آماده حضوري پرقدرت در مسابقات کرمانشاه کرده اند. 
رقابت هايي که به طور حتم نبرد اصلي ب��راي فتح آن بين تيم هاي ايران، 
روسيه، امريکا و آذربايجان است و البته نبايد در اين ميان از تيم هايي چون 

ترکيه و گرجستان نيز به سادگي گذشت.
در گروه A اين رقابت ها تيم هاي روس��يه،  امريکا، گرجستان و آذربايجان 
حضور دارند و ايران، ترکيه، هند و مغولستان نيز گروه دوم مسابقات را تشکيل 

مي دهند. تيم هاي اول هر گروه به فينال اين مسابقات راه پيدا مي کنند.

پيست چوبي داشتيم ۸ مدال مي گرفتيم
خسرو قمري، رئيس فدراسيون دوچرخه سواري مدعي است که 
رکابزنان ايراني با تمرين در پيس��ت چوبي به جاي پنج مدال در 
قهرماني آسيا توانايي کسب هشت مدال را داشتند: »خوشبختانه 
پوست اندازي خوبي در تيم ملي ش��ده و رکابزنان نيز امتيازات و 
مدال هاي خوبي کسب کردند. يکي از مسائلي که کار ما را مشکل 
کرده، نداشتن پيست چوبي در کشور اس��ت. متأسفانه رکابزنان 

جوان ما تجربه کمي روي پيست چوبي و سرپوشيده دارند.«

استفاده از پتانسيل سيچلو در تيم هاي ملي 
خوان مانوئل س��يچلو، مربي آرژانتيني  در حال��ي هفته آينده به 
تهران مي آيد که به احتمال زياد ديگر جايي در کادر فني تيم ملي 
بزرگس��الان ندارد  و کولاکوويچ نظري روي استفاده از اين مربي 
آرژانتيني ندارد. محمود افشاردوس��ت، دبير فدراسيون واليبال 
در خصوص ادامه همکاري با اين مربي گفت: »گزينه هايي براي 
استفاده از سيچلو در واليبال ايران، روي ميز داريم و مايل هستيم 

از پتانسيل او در ايران استفاده کنيم.«

سازه ورزشگاه آزادي بيمار است! 
مصطفي مدبر، مديرعامل شرکت توسعه و نگهداري اماکن ورزشي 
اعلام کرد ورزشگاه آزادي نياز به مقاوم سازي دارد: »حادثه پلاسکو 
زنگ خطري براي همه بود. با اطمينان مي گويم که سازه آزادي در 
برابر مسائلي مثل نشست، افزايش جمعيت و لرزش آسيبي ندارد و 
هيچ لرزشي در اين سازه نداريم و نداشتيم. هرچند که آزادي سازه 
پايداري است، ولي مشکلاتي دارد که بايد آنها برطرف شوند. اين 

سازه بيمار است و بايد هرچه  سريع تر درمان شود.«

سعيداحمديان
گزارش

به موفقيت بانوان شطرنج ايران اميدوارم
 رقابت هاي قهرماني شطرنج بانوان جهان به ميزباني کشورمان از ديروز آغاز شده و شطرنج بازان 

حاضر در اين رقابت ها براي رسيدن به عنوان قهرماني با هم رقابت مي کنند. خادم الشريعه، 
ميترا حجازي پور و آتوسا پورکاشيان سه بانوي شطرنج ايران حاضر در اين دوره هستند. 
ايوان سوکولوف سرمربي هلندي تيم ملي شطرنج بانوان در گفت وگو با ميزان ابراز اميدواري 

کرد، بانوان شطرنج در قهرماني جهان خوش بدرخشند: » 63 نفر از بهترين  شطرنج بازان 
دنيا به اين مسابقات آمده اند. نفر دوم شطرنج بانوان جهان يعني جو ون جون به 

اين مسابقات آمده و اين شطرنج باز هفته گذشته توانست نفر اول شطرنج بانوان 
جهان را شکست دهد که اين مسئله نشان مي دهد او در حد و اندازه نفر اول 
دنياست. به نظر من خادم الشريعه مي تواند از مرحله اول صعود کند. البته 
امکان هر اتفاقي است و ما ديديم که در جام جهاني فوتبال هم يک تيم 

ضعيف  توانسته يک تيم قوي تر را شکست دهد. ميترا حجازي پور و آتوسا 
پورکاشيان هم روي کاغذ از ساير شطرنج بازان حاضر در اين رقابت ها 

ضعيف تر هستند، اما من هميشه سعي مي کنم مثبت فکر کنم و 
اميدوارم اين دو شطرنج باز هم به مرحله بعد صعود کنند.«

کاراته کاران جوان خود را به تيم ملي تحميل کنند
شهرام هروي پس از ابقا در تيم ملي کاراته معتقد است اين رشته مدال آور روزهاي خوبي 
را پيش رو دارد. درخشش کاراته کاران ملي پوش در مس��ابقات جهاني انتظارات را از 
شاگردان هروي بالا برده است. سرمربي تيم ملي کاراته بزرگسالان در گفت وگو با مهر 
به اين موضوع که کاراته ايران پتانسيل بالايي دارد، اشاره کرد: »رقابت هاي قهرماني 
کش��ور به مدت سه روز در س��طح کمي و کيفي مطلوبي برگزار ش��د و شاهد مبارزه 
چهره هاي جواني بوديم که توانايي پيشرفت و رسيدن به سطح اول کاراته جهان را 
دارند. نظاره گر نمايش خوب و پتانسيل بالاي کاراته ايران بوديم. معتقدم با يک 
برنامه ريزي حساب شده و حمايت مسئولان مي توانيم همچنان يکي از بهترين 
تيم هاي جهان باشيم. تيم ملي متعلق به شايسته هاست. اردوي آماده سازي 
تيم ملي به زودي آغاز مي شود و هر کاراته کايي که بتواند شايستگي خود را 
ثابت کند به ترکيب اصلي تيم ملي راه پيدا مي کند. نفراتي چون آسيابري و 
خدابخش با حضوري موفقيت آميز در مسابقات انتخابي و اردوهاي تيم ملي 
شايستگي خود را ثابت کردند و اين فضا در اختيار ساير جوانان با آتيه هست 

تا با ادامه اين روند خود را به تيم ملي تحميل کنند.«

اشرفرامين
منهايفوتبال


